
 

      

                                    

 

 

 

PASVALIO RAJONO SAVIVALDYBĖS 

TARYBA 

 

NEEILINIO TARYBOS POSĖDŽIO PROTOKOLAS 

 

2023-07-07 Nr. T2-9 

Pasvalys 

 

Posėdis įvyko 2023 m. liepos 5 d. 10.00–11.30 val. 

Posėdžio pirmininkas – Savivaldybės meras G. Gegužinskas.  

 Posėdžio sekretorė – Tarybos sekretorė M. Jarašūnienė.            

 Dalyvavo: 24 Tarybos nariai (R. Želvys dalyvavo nuo 10.45 val.). 

Nedalyvavo: R. Andžiuvienė (dėl atostogų). 

Posėdžio pirmininkas G. Gegužinskas informavo apie: 

darbotvarkėje numatytus 3 posėdžio darbotvarkės klausimus; 

atsakymą į Pasvalio rajono savivaldybės tarybos Lietuvos regionų partijos ir Lietuvos valstiečių ir 

žaliųjų sąjungos frakcijų paklausimą. 

Tarybos narių klausė dėl pastabų Tarybos posėdžio darbotvarkei. 

 Pastabų nebuvo. 

 

DARBOTVARKĖ:  

1. Dėl Pasvalio rajono savivaldybės tarybos 2023 m. kovo 29 d. sprendimo Nr. T1-54 „Dėl Pasvalio 

rajono savivaldybės tarybos veiklos reglamento patvirtinimo“ pakeitimo (T-200). 

2. Dėl trumpalaikio turto perėmimo Pasvalio rajono savivaldybės nuosavybėn ir jo perdavimo 

valdyti, naudoti ir disponuoti juo patikėjimo teise (T-201). 

3. Dėl Pasvalio sporto mokyklos turto nuomos, teikiamų paslaugų ir jų įkainių patvirtinimo (T-

202). 

4. Dėl atsakymo į Pasvalio rajono savivaldybės tarybos Lietuvos regionų partijos ir Lietuvos 

valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcijų paklausimą. 

Balsavo: už – 23 (vienbalsiai). 

NUSPRĘSTA. Tarybos posėdžio darbotvarkė patvirtinta. 

 

1. SVARSTYTA. Pasvalio rajono savivaldybės tarybos 2023 m. kovo 29 d. sprendimo Nr. T1-54 

„Dėl Pasvalio rajono savivaldybės tarybos veiklos reglamento patvirtinimo“ pakeitimas. 

Pranešėja – Juridinio ir personalo skyriaus vedėja J. Karčiauskienė. Ji pristatė sprendimo projektą, 

pakeitimus po Komitetų (pakeitimai susideda iš 17 punktų; priminė, kad dėl 1.1, 1.2, 1.4, 1.5, 1.6, 1.7, 1.8, 

1.10, 1.11, 1.12, 1.13, 1.14, 1.17 papunkčių jokių klausimų, diskusijų nekilo, 1.3 papunktyje (ištaisyta 

skyrybos ženklo klaida), 1.9 papunktyje įvardintos alternatyvos dėl skaitinių reikšmių (20 ir 25 proc.), 1.15 

papunktyje – pripažinti netekusiu galios Reglamento 258 punktą (Tarybos narės D. Jablonskytės-Raščės 

pasiūlymas), 1.16 papunktyje pakeisti Reglamento 306 punktą ir jį išdėstyti taip: „306. Kiekvienais metais 

teisės aktų nustatytais terminais Kontrolės ir audito tarnyba parengia ir Reglamento nustatyta tvarka 

pateikia Tarybai išvadą dėl pateikto tvirtinti Savivaldybės metinių ataskaitų rinkinio, Savivaldybės 

biudžeto ir turto naudojimo. Išvada pateikiama kartu su Tarybos sprendimo projekto dėl Savivaldybės 

metinių ataskaitų rinkinio tvirtinimo, rengimo medžiaga projekto rengėjui ir įtraukiama į sprendimo 

projekto lydimąją medžiagą.“ (Tarybos nario A. Mažuolio siūlymas), patikslino, kad išvardintoms 

pastaboms pritarta. Informavo, kad liepos 4 d. buvo iš Vyriausybės atstovo gautos pastabos dėl 1.9, 1.11, 

1.12 papunkčių, alternatyvos parengtos ir pateiktos, patikslino, kad Tarybos nariai turi du sprendimo 

projektus, siūlė juos svarstyti, pasirinkti vieną ir jam pritarti. 

Tarybos narys I. Malinauskas klausė (kadangi liečia interesus ir finansinę būklę), ar jis gali už save 

(protokoluojant) balsavime nedalyvauti, o balsuoti už kolegas? 

Pranešėja J. Karčiauskienė atsakė, kad iš esmės tokio turinio sprendimo projekto (nusistatyti 

atlyginimą ir panašiai) negali priimti niekas kitas, tik Savivaldybės taryba, paaiškino. 

Tarybos narė N. Trinskienė sakė iš esmės pritarianti Vyriausybės atstovo pateiktiems pasiūlymams, 

tik Reglamento 236 p. pataisyti klaidą – „50 p procentų“. 
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Pranešėja J. Karčiauskienė padėkojo už pastabą, tačiau, jei pritariama visa apimtimi Vyriausybės 

atstovo įstaigos pastaboms, tada korektiška pastaba – netenka prasmės, paaiškino. 

Tarybos nariai Š. Varna, A. Pulokas, V. Gikys, I. Malinauskas, R. Mitrienė pateikė klausimus dėl 

atlyginimo, mokesčių, pateisinamų ir nepateisinamų priežasčių. 

Pranešėja J. Karčiauskienė atsakė į pateiktus klausimus, paaiškino svarstomo teisės akto taikymo 

nuostatas. 

Tarybos narys L. Kruopis pasisakė apie naują sprendimo projekto redakciją, Vyriausybės atstovo 

pastabas ir nuomonę, sakė manantis, kad nuomone galima nesivadovauti, argumentavo. 

Posėdžio pirmininkas G. Gegužinskas patikslino, kad buvo vadovaujamasi LR vidaus reikalų 

ministerijos nuomone. 

Tarybos narė N. Trinskienė pasisakė apie Tarybos narių gaunamą išmoką, sakė, kad pagal teisės 

aktus jų laikas neribotas ir ji mananti, kad tai absoliuti nesąmonė, visiems siūlo nepriimti, o balsuoti už 

„mūsų“ variantą. 

Tarybos narys V. Janušonis kalbėjo apie darbą komitetuose, siūlė pasilikti ir diskutuoti dėl 

pasiūlymų, kuriuos pateikė komitete. 

Tarybos narys V. Gikys palaiko V. Janušonio ir kolegų nuomonę, mano, kad reikia priimti 

išdiskutuotą sprendimą. 

Tarybos narė (opozicijos lyderė) J. Jovaišienė – palaiko kolegas, klausė dėl nedarbingumo išmokos. 

Tarybos narė J. Vaitiekūnienė mano, kad reikia likti prie svarstyto varianto, argumentavo. 

Tarybos narys I. Malinauskas sakė balsuos už kolegas, už save balsavime nedalyvaus. 

Tarybos narys A. Mažuolis mano, kad Vyriausybės atstovas suklydo. Argumentavo. 

Tarybos narys A. Pulokas kalbėjo apie pateisinamas priežastis, Etikos komisijos sprendimus šiuo 

klausimu. 

Tarybos narė A. Simonaitė sakė mananti, kad pateisinimo svarbumas ir nesvarbumas – subjektyvu. 

Posėdžio pirmininkas G. Gegužinskas patikslino, kad visi siūlymai dėl pakeitimų turi būti 

pateikiami raštiški.  

Svarstymas dėl 1.9. Reglamento 233 punkto. 

Svarstyta Komitetuose: 

1.9. pakeisti Reglamento 233 punktą ir jį išdėstyti taip: 

„233. Tarybos nario atlyginimas mažinamas proporcingai Tarybos nario praleistų to mėnesio 

Tarybos, komitetų, nuolatinių komisijų ir Kolegijos, kurių narys jis yra, posėdžių skaičiui. 

233.1. už kiekvieną praleistą Tarybos posėdį atlyginimas mažinamas 25 arba 20 procentais; 

233.2. už kiekvieną praleistą komiteto, Kolegijos posėdį atlyginimas mažinamas 10 procentų; 

233.3. už kiekvieną praleistą nuolatinės komisijos posėdį atlyginimas mažinamas 5 procentais.“ 

Vyriausybės atstovo siūloma alternatyva: 

1.9. pakeisti Reglamento 233 punktą ir jį išdėstyti taip: 

„233. Tarybos nario atlyginimas mažinamas proporcingai Tarybos nario praleistų to mėnesio 

Tarybos, komitetų, nuolatinių komisijų ir Kolegijos, kurių narys jis yra, posėdžių skaičiui.“ 

NUSPRĘSTA. Bendru sutarimu – kaip buvo aptarta Komitetuose. 

1.9. pakeisti Reglamento 233 punktą ir jį išdėstyti taip: 

„233. Tarybos nario atlyginimas mažinamas proporcingai Tarybos nario praleistų to mėnesio 

Tarybos, komitetų, nuolatinių komisijų ir Kolegijos, kurių narys jis yra, posėdžių skaičiui. 

233.1. už kiekvieną praleistą Tarybos posėdį atlyginimas mažinamas 25 arba 20 procentais; 

233.2. už kiekvieną praleistą komiteto, Kolegijos posėdį atlyginimas mažinamas 10 procentų; 

233.3. už kiekvieną praleistą nuolatinės komisijos posėdį atlyginimas mažinamas 5 procentais.“ 

Alternatyvus balsavimas „už kiekvieną praleistą Tarybos posėdį atlyginimas mažinamas 25 arba 

20 procentais“: 

20 proc. – 18. 

25 proc. – 5. 

NUSPRĘSTA. „233.1. už kiekvieną praleistą Tarybos posėdį atlyginimas mažinamas 20 

procentų;“. 

Svarstymas dėl 1.11. Reglamento 235 punkto. 

Svarstyta Komitetuose: 

1.11. pakeisti Reglamento 235 punktą ir jį išdėstyti taip: 
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„235. Tarybos narys laikomas dalyvavusiu posėdyje jei jo dalyvavimas truko daugiau kaip pusę 

viso posėdžio laiko. Tarybos nariui dalyvavus posėdyje mažiau kaip pusę posėdžio laiko, Tarybos nario 

atlyginimui taikoma pusė mažinimo dydžio už konkretų posėdį.“. 

Vyriausybės atstovo siūloma alternatyva: 

1.11. pakeisti Reglamento 235 punktą ir jį išdėstyti taip: 

„235. Tarybos narys laikomas dalyvavusiu posėdyje jei jo dalyvavimas truko daugiau kaip pusę 

viso posėdžio laiko.“ 

Alternatyvus balsavimas: 

Komitetas – 17. 

Vyriausybė – 5. 

Tarybos narys A. Pulokas balsavo „Vyriausybė“. 

Komitetas – 17. 

Vyriausybė – 6. 

NUSPRĘSTA. 1.11. pakeisti Reglamento 235 punktą ir jį išdėstyti taip: 

„235. Tarybos narys laikomas dalyvavusiu posėdyje jei jo dalyvavimas truko daugiau kaip pusę 

viso posėdžio laiko. Tarybos nariui dalyvavus posėdyje mažiau kaip pusę posėdžio laiko, Tarybos nario 

atlyginimui taikoma pusė mažinimo dydžio už konkretų posėdį.“. 

Svarstymas dėl 1.12. Reglamento 236 punkto. 

Svarstyta Komitetuose: 

1.12. pakeisti Reglamento 236 punktą ir jį išdėstyti taip: 

„236. Tarybos nario atlygis apskaičiuojamas iš nustatyto atlyginimo dydžio atėmus jo visas 

sumažintas dalis už nedalyvautus ar iš dalies dalyvautus posėdžius. Visais atvejais, taikant Tarybos nario 

atlyginimo mažinimą, Tarybos nario mėnesio atlyginimas negali būti mažesnis nei 50 procentų nustatyto 

Tarybos nario mėnesio atlyginimo dydžio.“. 

Vyriausybės atstovo siūloma alternatyva: 

1.12. pakeisti Reglamento 236 punktą ir jį išdėstyti taip: 

„236. Tarybos nario atlygis apskaičiuojamas iš nustatyto atlyginimo dydžio atėmus jo visas 

sumažintas dalis už nedalyvautus ar iš dalies dalyvautus posėdžius.“ 

NUSPRĘSTA. Bendru sutarimu kaip buvo svarstyta komitetuose: 

1.12. pakeisti Reglamento 236 punktą ir jį išdėstyti taip: 

„236. Tarybos nario atlygis apskaičiuojamas iš nustatyto atlyginimo dydžio atėmus jo visas 

sumažintas dalis už nedalyvautus ar iš dalies dalyvautus posėdžius. Visais atvejais, taikant Tarybos nario 

atlyginimo mažinimą, Tarybos nario mėnesio atlyginimas negali būti mažesnis nei 50 procentų nustatyto 

Tarybos nario mėnesio atlyginimo dydžio.“ 

Svarstymas dėl Vyriausybės atstovo siūlymo: 2. Nustatyti, kad sprendimas skelbiamas Teisės aktų 

registre ir Pasvalio rajono savivaldybės interneto svetainėje www.pasvalys.lt. 

NUSPRĘSTA. Pritariama – „2. Nustatyti, kad sprendimas skelbiamas Teisės aktų registre ir 

Pasvalio rajono savivaldybės interneto svetainėje www.pasvalys.lt“. 

Balsavo dėl viso sprendimo: už – 23 (vienbalsiai). 

 NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą „Dėl Pasvalio rajono savivaldybės tarybos 2023 m. kovo 29 d. 

sprendimo Nr. T1-54 „Dėl Pasvalio rajono savivaldybės tarybos veiklos reglamento patvirtinimo“ 

pakeitimo“ (sprendimo Nr. T1-193). 

2. SVARSTYTA. Trumpalaikio turto perėmimas Pasvalio rajono savivaldybės nuosavybėn ir jo 

perdavimas valdyti, naudoti ir disponuoti juo patikėjimo teise. 

Pranešėjas – Švietimo ir sporto skyriaus vyriausiasis specialistas R. Savickas. Jis pristatė sprendimo 

projektą. 

Balsavo: už – 23 (vienbalsiai). 

 NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą „Dėl trumpalaikio turto perėmimo Pasvalio rajono savivaldybės 

nuosavybėn ir jo perdavimo valdyti, naudoti ir disponuoti juo patikėjimo teise“ (sprendimo Nr. T1-194). 

3. SVARSTYTA. Pasvalio sporto mokyklos turto nuomos, teikiamų paslaugų ir jų įkainių 

patvirtinimas. 

Prieš 3 klausimo „Dėl Pasvalio sporto mokyklos turto nuomos, teikiamų paslaugų ir jų įkainių 

patvirtinimo“ svarstymą prašė leisti nusišalinti: S. Kiudis, nes jis, kaip Policijos rėmėjas, naudojasi 

Pasvalio sporto mokyklos paslaugomis, P. Petkevičius, nes jo sutuoktinė (dėl svarstomo klausimo) teikė 

išvadą. 

http://www.pasvalys.lt/
http://www.pasvalys.lt/
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Posėdžio pirmininkas G. Gegužinskas Tarybos narių paklausė – ar nebus prieštaraujančių, jei vienu 

metu bus balsuojama dėl S. Kiudžio ir P. Petkevičiaus nusišalinimo? 

Prieštaraujančių nebuvo. 

Balsavimas dėl S. Kiudžio ir P. Petkevičiaus nusišalinimo (S. Kiudis ir P. Petkevičius balsavime 

nedalyvauja). 

Balsavo: už – 20.  

NUSPRĘSTA. S. Kiudžio ir P. Petkevičiaus nusišalinimas priimamas. 

10.44 val. S. Kiudis ir P. Petkevičius nusišalino nuo klausimo svarstymo ir balsavimo, paliko 

posėdžių salę. 

Pranešėjas – Švietimo ir sporto skyriaus vyriausiasis specialistas R. Savickas. Jis pristatė sprendimo 

projektą, siūlė papildyti 5.5 p., po „10,00 Eur“ įrašant – „ / valandai“. 

Posėdžio pirmininkas G. Gegužinskas patikslino, kad 5.5 p. tampa 5.6, o 5.5 p. „Lietuvos sporto 

šakų federacijų rinktinėms“ įrašoma – „10,00 Eur/valandai“. 

 Tarybos narys Š. Varna klausė, ar Visuomeninė sporto taryba peržiūrėjo įkainius? Siūlė klausimo 

svarstymą atidėti, argumentavo. 

 Pranešėjas R. Savickas sakė, kad Visuomeninė sporto taryba neperžiūrėjo įkainių. 

 Posėdžio pirmininkas G. Gegužinskas pastebėjo, kad Visuomeninė sporto taryba – nesudaryta. 

 Tarybos narys A. Mažuolis pateikė klausimą dėl mokyklos veiklos rūšių, mokyklos veiklos 

vykdymo, kineziterapeuto nemokamos veiklos tikslingumo. 

 Pranešėjas R. Savickas sakė, kad apie mokyklos vykdomas veiklas atsakyti negali, paaiškino, kad 

mokykla buvo aptarusi kineziterapeuto teikiamas paslaugas. 

 Tarybos narys I. Malinauskas siūlė balsuoti už parengtą projektą, o atsiradus pakeitimų, jie bus 

svarstomi kituose posėdžiuose. 

 Tarybos narys V. Janušonis klausė dėl sporto salės nuomos kainos Lietuvos sporto šakų federacijų 

rinktinėms – tik 10 Eur valanda?  

 Pranešėjas R. Savickas atsakė, kad buvo pateikti tokie pasiūlymai. 

 Apie įkainius profesionaliems Pasvalio rajono sporto klubams pasisakė posėdžio pirmininkas G. 

Gegužinskas, pranešėjas R. Savickas. 

 Nuo 10.45 val. Tarybos posėdyje dalyvauja tarybos narys R. Želvys. 

 Tarybos narys G. Žardeckas kalbėjo apie diskusijas, vykusias jungtiniame Švietimo, kultūros ir 

sporto, Teisėtvarkos ir visuomeninių organizacijų komitete, nuomos kainas, jas palygino, pateikė savo 

išvadas, palaikė Tarybos nario Š. Varnos nuomonę dėl Visuomeninės sporto tarybos darbo, pagalbos 

Sporto mokyklai (dėl kainų) rasti optimalius variantus, pastebėjo, kad liepos–rugpjūčio mėnesiais baseino 

veikla nuostolinga. 

 Posėdžio pirmininkas G. Gegužinskas patikslino, kad šiais metais baseinas veiklą pradės nuo 

rugsėjo 1-osios. 

 Tarybos narys A. Mažuolis siūlė, kad pirmiausia Sporto mokykla peržiūrėtų nuostatus (dėl veiklų 

vykdymo), pagrįstų kainas ir tada svarstyti įkainių projektą. Siūloma klausimo svarstymą atidėti. 

 Pasvalio sporto mokyklos direktorė R. Balčiauskienė kalbėjo apie teikiamų paslaugų įkainius, 

argumentavo jų patvirtinimo būtinumą, pasisakė apie taikomą sporto salės nuomos kainą Lietuvos sporto 

šakų federacijų rinktinėms, mokyklos nuostatus, jų keitimą, vykdomą mokyklos veiklą. 

 Posėdžio pirmininkas G. Gegužinskas argumentuodamas siūlė priimti sprendimo dalį, susijusią su 

teikiamomis („2. Baseino paslaugos“, „3. Mokymas plaukti su instruktoriaus paslaugomis“, „4. 

Kineziterapeuto paslaugos baseine“) paslaugomis. 

 Tarybos narė N. Trinskienė sakė mananti, kad reikėtų priimti sprendimą dėl visų kainų, 

argumentavo. 

 Tarybos narys I. Malinauskas kalbėjo apie didėjančias kainas už paslaugas, siūlė priimti esamą 

sprendimo projektą, paaiškino. 

 Tarybos narys V. Janušonis palaiko siūlymą dėl įkainių („2. Baseino paslaugos“, „3. Mokymas 

plaukti su instruktoriaus paslaugomis“, „4. Kineziterapeuto paslaugos baseine“) patvirtinimo, kitus įkainius 

palikti senajame kainyne, o Sporto mokyklai siūlė pakeisti nuostatus. 

 Tarybos narė N. Trinskienė pasisakė apie juridinių asmenų veiklos vykdymą, veiklos numatymą 

nuostatuose ir teisės aktų atitiktį vykdomai veiklai. 
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 Tarybos narys G. Žardeckas mano, kad toks pasiūlymas dėl įkainių („2. Baseino paslaugos“, „3. 

Mokymas plaukti su instruktoriaus paslaugomis“, „4. Kineziterapeuto paslaugos baseine“) – racionalus, 

argumentavo. 

 Posėdžio pirmininkas G. Gegužinskas kalbėjo apie sprendimo įsigaliojimą, numatytą 3.2. p. – 

„įsigalioja 2023 m. rugsėjo 1 d.“. 

 Tarybos narys V. Janušonis kalbėjo apie įkainius, jų įsigaliojimo datą, siūlė balsuoti. 

 Pasvalio sporto mokyklos direktorė R. Balčiauskienė prašė pridėti – „7. Treniruoklių salės paslauga 

asmenims nuo 16 metų“, argumentavo. 

 Posėdžio pirmininkas G. Gegužinskas patikslino sprendimo pavadinimą – „Dėl Pasvalio rajono 

savivaldybės tarybos 2021 m. gruodžio 22 d. sprendimo Nr. T1-246 ,,Dėl Pasvalio sporto mokyklos turto 

nuomos, teikiamų paslaugų ir jų įkainių patvirtinimo“ pakeitimo“, patvirtinti įkainius („2. Baseino 

paslaugos“, „3. Mokymas plaukti su instruktoriaus paslaugomis“, „4. Kineziterapeuto paslaugos baseine“, 

„7. Treniruoklių salės paslauga asmenims nuo 16 metų“) ir kad sprendimas įsigalioja 2023 m. rugsėjo 1 d. 

Balsavo: už – 21, susilaikė – 1. 

 NUSPRĘSTA. Priimti sprendimą „Dėl Pasvalio rajono savivaldybės tarybos 2021 m. gruodžio 22 

d. sprendimo Nr. T1-246 ,,Dėl Pasvalio sporto mokyklos turto nuomos, teikiamų paslaugų ir jų įkainių 

patvirtinimo“ pakeitimo“ (sprendimo Nr. T1-195). 

 11.08 val. S. Kiudis ir P. Petkevičius grįžta į posėdžių salę, dalyvauja klausimų svarstyme ir 

balsavime. 

 4. Atsakymas į Pasvalio rajono savivaldybės tarybos Lietuvos regionų partijos ir Lietuvos 

valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcijų paklausimą. 

 Pranešėjas – G. Gegužinskas perskaitė atsakymą į Pasvalio rajono savivaldybės tarybos Lietuvos 

regionų partijos ir Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcijų paklausimą, jį pakomentavo. 

 Tarybos narys I. Malinauskas pasisakė apie gatvių asfaltavimo sąrašą, ne pagal tai vykdomus 

darbus, Tarybos narė N. Trinskienė – apie daugiabučių namų kiemus, gyventojų prisidėjimą, Savivaldybės 

„Facebook‘o“ paskyroje pasigedo paviešintos informacijos apie tvarką, kurioje numatytas gyventojų 

prisidėjimas, seniūnijose sudarytos kiemų tvarkymo eilės, prašė, kad tai būtų padaryta. 

 Posėdžio pirmininkas G. Gegužinskas patikino, kad Savivaldybės administracija paviešins 

informaciją. 

 Tarybos narys L. Kruopis padėkojo už išsamų atsakymą, kalbėjo apie paklausimo formuluotę. 

 

 

Posėdžio pirmininkas        Gintautas Gegužinskas 

 

 

Tarybos sekretorė        Edita Aleksandravičienė 

 

 

Posėdžio sekretorė         Milda Jarašūnienė 

 

 


